
ferat DGCD Sygeplejegruppe møde  

mandag den 5/9-2022 kl. 9-15 

Roskilde Sygehus. 

   

 

Deltagere: 

Repræsentant fra styregruppen: Lene Seibæk, AUH 

Repræsentant fra Enhed for klinisk Patofysiologi: Dorthe Hjort Jakobsen, RH 

Gynækologisk afdeling RH: Annette Rasmussen og Mette Linnet Olesen, 

ressource personer i forhold til datatræk 

Afsnit for kvindesygdomme AUH: Formand Jeanette Pedersen  

Gynækologisk afdeling OUH: Helle Hartmann Sørensen og Lone Fruerlund 

Gynækologisk afdeling Roskilde: Linda Seitzberg 

Gynækologisk afdeling Aalborg: Birgitte Nøhr og Kamilla Ziegler 

 

Afbud: 

Gynækologisk afdeling Herlev: Malene Fynbo 

Gynækologisk afdeling RH: Amanda Taersboel Wiemann og Mette Karen 

Louise Guldbrandsen 

 

 Mandag den 5. september 2022 

 

 Dagsorden punkt Referat 

 

9.30-9.45 Kaffe og the 

Valg af Ordstyrer 
Valg af referent 

 
Kommentarer til 
dagsorden. 

Godkendelse af 
referat fra både sidste 

ordinære møde og det 
virtuelle 

Ordstyrer: Helle Hartmann Sørensen 

Referent: Dorthe Hjort 
 

Opfølgning fra sidste møde: 

Ref. fra DGCD møde april 2022 
godkendes. 

 
Ref. fra virtuelt møde marts 2022 

revideres, afsluttes og sendes ud til alle 

centre (Jeanette).  
 



9.45-

10.30 

Bordet rundt: 

Medlemmerne 
præsenterer sig selv 

og igangværende 
udvikling på de 

gynækologisk 

centrer. 
Herunder: 

Status for 
indberetning til 

DGCD og adgang til 

egne data ved 
regionale LIS-

systemer. 
 

AUH: Der er ansat en ny klinisk 

sygeplejespecialist Sara (pH.D), som 
skal være med til at sikre 

implementering af ERAS principper. 
Sara erstatter Karen i DGCD gruppen 

fra 1/1-23.  

HIPEC genoptages ved primær kirurgi. 
Emento app til patienter primært med 

endometriecancer i forbindelse med 
introduktion af sammendagskirurgi. 

 

OUH: 
Der har været stor udskiftning i 

sygeplejegruppen. To sengepladser 
overgår til gas.kir senge pga 

personalemangel i gas.kir regi. 

Sammendagskirurgiske indgreb 
udskydes. Store problemer med 

mangellister, som ikke synes 
opdaterede? 

SYDLIS – kan fortsat kun trække 

DGCD-data på indikatorer. 
 

RH: 
Annette er ansat som 

projektsygeplejerske (Phd) per 1/9 i en 

et-årig projektsygeplejerske-stilling. 
Hun skal hjælpe med at trække og 

bearbejde data fra DGCD. Både Mette 
og Annette er ressourcepersoner i 

DGCD gruppen og vil deltage ad hoc.  

Amanda og Mette Karen vil fremover 
repræsentere RH. 

Det er blevet en sekretær funktion at 
indtaste i DGCD. 

 

Aalborg: 
Der er problemer med, at mangellister 

sendes til sygeplejerskerne, selvom det 
er lægedelen, der mangler indtastning. 

De er pressede, da der ikke sættes tid 
af til indtastning. Principielt skal alle 

sygeplejersker indtaste tidstro, men 

dette sker ikke i praksis. 
 

Herlev: 
Fraværende 



 

Roskilde: 
Skift i ledelsen. Stor udskiftning i 

personalegruppen. Det er p.t. kun 
Linda, der indberetter til DGCD. 

 

 Nyt fra styregruppen 

ved Lene 

KMS lukker 31.12.22. 

Det er afgørende at bringe 

mangellisterne ned inden lukningen. 
Vi får mulighed for flere indikatorer 

også for endometriecancer og 
livmoderhalskræft. Fremover skal alle 

indtastede data så vidt muligt kunne 

ses i en indikator og indgå i 
årsrapporterne. 

 

10.45-

12.45 

Ny tasteflade og 

indikatorer 

Introduktion til indikatorudvikling og ny 

tasteflade (KIP) per 1/1-2023 ved Mette 
Høyrup og Marianne Steding-Jessen, 

RKKP - se vedhæftede power-point 

præsentation. 
 

OBS! Tidsfrist til ændringsforslag og 
ønsker for den fremtidige tasteflade 

allerede i oktober. 

 
Vi gør opmærksom på, at det ikke er 

realistisk, men at arbejdet er meget 
vigtigt, og at vi vil prioritere dette i 

efteråret.  

 
 

13.40-
14.00 

Revidering 
kommisorium 

Kommissoriet blev revideret og er nu 
klar til at blive sendt ud til alle 

ledelserne til godkendelse (Helle retter 
til og sender ud). 

 

14.00-

14.30 

Afrunding på dagen 

og plan for nye 

møder/aktiviteter 
 

Sidste del af mødet ændrede karakter, 

da vi pludselig var nødt til at sadle om 

og prioritere arbejdet med at revidere 
databasen samt at udarbejde nye 

indikatorer. Vi stiler mod et to-dags 
møde i København den 24-25/10.  

Helle kontakter RKKP mhp mulighed for 

at få tilskud til dette møde samt 
orienterer om vores plan. 



 

Aftale: 
Hvert center melder tilbage til Jeanette 

ang. muligheden for at mødes i 
København senest den 16/9. 

 

Mette Linnet sørger for mødelokaler den 
24-25/10. 

 
Der er nedsat en styregruppe bestående 

af Helle, Jeanette, Sara (?), Dorthe og 

Annette. Første teams-møde i 
styregruppen aftalt til den 21/9. 

 
Inden 2-dags mødet skal hvert center 

have gennemgået den nuværende 

database og tage stilling til, hvad de 
mener, der skal slettes/tilføjes ud fra de 

evidensbaserede ERAS-anbefalinger. 
 

Dorthe vedhæfter ERAS-artikel ang. 

gynækologisk cancer sammen med 
referatet 

 
Dorthe vedhæfter invitationen til RKKP 

konferencen i Ålborg 

 
RKKP inviteres til at deltage på vores 

møde den 25/10 (Helle sørger for 
dette). 

 

 
 

 

 


